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VOORWOORD
Drie jaar geleden stelde deze OR zich als doel om 
het werkgeluk van onze medewerkers te bewaken 
en verbeteren. Iets dat in de coronajaren een pittige 
opgave bleek. Gelukkig is de pandemie officieel 
voorbij en is het virus er één geworden als alle an-
deren. En met het inmiddels volledig ingeburgerde 
hybride werken kun je de verbinding met collega’s 
weer gewoon aangaan door ze te ontmoeten op 
kantoor. De mens wordt gelukkiger als hij iets doet 
waar hij energie van krijgt. In dat licht past het the-
ma ‘Energie’ van dit OR jaarverslag 2022 goed. Het 
is erg leuk om in de interviews in dit jaarverslag te 
lezen waar enkele van onze collega’s mee bezig zijn 
en waar zij energie van krijgen. 

Persoonlijk krijg ik energie van mijn warme familie-
banden, hechte vriendschappen en mooie vakanties. 
Gelukkig ga ik meestal met veel plezier naar mijn 
werk, met name als ik – als Brzo-inspecteur – een 
betekenisvolle bijdrage kan leveren aan het verbete-
ren van de externe veiligheid en – als gepassioneerd 
senior DCMR’er – aan de interne werkprocessen. 
Ook het aansturen en effectief houden van de OR in 
mijn voorzittersrol geeft mij energie. Ik heb daarbij 
de mazzel dat het met de huidige groep van dertien 
OR-leden fijn samenwerken is. Het behalen van 
successen maakt dat het de benodigde grote inzet 
waard is. Verderop in dit verslag staat een overzicht 
van de dossiers waarmee deze OR zich heeft bezig-
gehouden en welke mooie resultaten we daarmee 
hebben behaald. 

Als overkoepelend succes zie ik vooral dat deze OR 
in toch behoorlijk lastige jaren steeds op de juiste 
momenten heeft kunnen meepraten en adviseren; 
over bijvoorbeeld de gevolgen van de landelijke 
lockdown, over de doorontwikkeling van de afdelin-
gen en over het vormgeven van het hybride werken. 
Door proactief mee te denken over de voorgenomen 
directiebesluiten, hebben we onze OR-ideeën, onze 

zorgen en onze verbetervoorstellen tijdig kunnen 
meegeven. Onze bestuurder Rosita Thé en de overi-
ge directieleden hebben onze adviezen telkens goed 
ontvangen en gewaardeerd. De relatie met Rosita Thé 
is, ook in die moeilijke coronajaren, gelukkig positief 
en effectief geweest. 

Het afgelopen jaar ondervond de DCMR de weerslag 
van de coronacrisis met de verwachtte financiële 
bijstellingen, gevolgd door de interne zoektocht naar 
bezuinigingen. In dat licht heeft ook de OR kritisch 
naar zichzelf gekeken. We hebben geoordeeld dat 
de groei in 2020 naar een OR van dertien leden niet 
voldoende merkbaar ook tot een beter functione-
rende OR heeft geleid. Daarom hebben we besloten 
de komende OR-periode weer terug te gaan naar elf 
OR-leden. 

Waar alle OR-leden zeker veel energie van kregen, 
was de grote belangstelling voor de OR-koffiemo-
menten. Wij hebben jullie inbreng daarin zeer ge-
waardeerd, want de OR is vooral ook jullie spreek-
buis naar de directie! 

Wij horen je daarom graag weer in de komende 
OR-koffiemomenten, of spreek ons anders gewoon 
rechtstreeks aan als je ergens mee zit. 

En tot slot. Vergeet straks vooral niet te gaan 
stemmen: op 23 mei kun je weer een keuze maken 
uit veel enthousiaste en gedreven collega’s die 
zich verkiesbaar hebben gesteld.

ZWAAI,

Lex Wagemaker
voorzitter OR
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 ONDERNEMINGSRAAD 
Lex Wagemaker
Marlies Vis
Adri van Hattem
Manon Andriessen (t/m eind november 2022)
Hans Bos
Jens van den Bos
Frans Coehoorn
Niels Damman
Ed van der Gaag
Ruud Hummel
Arnoud Jonkers
Hans Knippels
Bonny van Straten

 DAGELIJKS BESTUUR (DB-OR)
Lex Wagemaker (voorzitter) 
Marlies Vis (vicevoorzitter)
Adri van Hattem (secretaris)
Désirée Hogenelst (ambtelijk secretaris)

 DOSSIERS
RI&E, Bedrijfsarts, Arbo, Preventie & MO
Ruud Hummel (1e dossierhouder)
Bonny van Straten (2e dossierhouder) - MO
Hans Bos (OR) - MO

Personeelsbeleid/strategische personeelsplanning
Frans Coehoorn (1e dossierhouder)
Manon Andriessen (2e dossierhouder)

Hybride werken/huisvesting 
Ed van der Gaag (1e dossierhouder)
Jens van den Bos (2e dossierhouder)

Halverwege het jaar veranderde de samenstelling van 
de dossiergroep:

Arnoud Jonkers (1e dossierhouder)
Ed van der Gaag (2e dossierhouder)
Lex Wagemaker (OR/lid stuurgroep)

Informatiesystemen en voorzieningen
Manon Andriessen (1e dossierhouder)
Arnoud Jonkers (2e dossierhouder)
Ed van der Gaag (OR)

Halverwege het jaar veranderde de samenstelling van 
de dossiergroep:

Arnoud Jonkers (1e dossierhouder)
Ed van der Gaag (2e dossierhouder)

Organisatievraagstukken
Hans Knippels (1e dossierhouder)
Frans Coehoorn (2e dossierhouder)
Manon Andriessen (OR)

Communicatie/PR OR 
Désirée Hogenelst (1e dossierhouder) 
Bonny van Straten (2e dossierhouder)
Marlies Vis (OR)
Sytske Feenstra
Ufuk Ozogul (sinds augustus 2022)

Financiën
Niels Damman (1e dossierhouder)
Arnoud Jonkers (2e dossierhouder)
Jens van den Bos (OR)

Bouwstenen organisatieontwikkeling:
In 2021 werden de OR-dossiers gekoppeld aan 
de bouwstenen voor de organisatie ontwikkeling. 
De bouwstenen waren hierin leidend. In november 2022 
werden de OR-dossiers leidend. Verantwoordelijk voor 
de bouwstenen zijn:

Structuur en sturing: Hans Knippels
Datagedreven organisatie: Manon Andriessen/
Arnoud Jonkers
Persoonlijke ontwikkeling: Frans Coehoorn
Opgavegericht samenwerken: Hans Knippels
Proactief en wendbaar: Bonny van Straten 

Op de foto ontbreken OR-lid Manon Andriessen, Niels Damman en Bonny van Straten.

SAMENSTELLING
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Wat geeft je energie?
Ik wil dit antwoord scheiden in privé en werk. Wat mij 
privé veel energie geeft zijn mijn vier kinderen, twee 
kleinkinderen en mijn vrouw. Dat ‘houden van’ gevoel 
is zo intens. De rol van vader, opa en echtgenoot vul 
ik dan ook graag in. 

Ook mijn hobby’s geven mij veel energie. Ik sport 
graag (fitness en mountainbiken) en vind het leuk 
om in en rondom het huis te klussen. Wij wonen 
in een rijksmonument van rond 1600, een groot 
herenhuis in het centrum van een dorp aan de rand 
van het Westland. Het was gedateerd toen wij het 
in 2009 kochten. Sindsdien ben ik het ruimte voor 
ruimte aan het opknappen. Het is inmiddels een 
prachthuis geworden, met dito tuin en grote schuur 
met zolder erachter, waarin ik al mijn gereedschap 
en machines heb staan. Buiten de dingen die wij 
graag samen doen, hebben mijn vrouw en ik ook 
beide onze eigen hobby’s, waarin we elkaar de tijd 
gunnen om daarmee bezig te zijn. 

In mijn werk als opsporingsambtenaar (BOA) krijg 
ik energie van het uitzoeken van de grotere en 
complex ere zaken. Dit zal wel met mijn recherche-
achtergrond te maken hebben, waarin je meestal 
ook met grotere (criminele) zaken bezig bent. 
Verder krijg ik energie van de vele persoonlijke 
contacten op de werkvloer. Als ik iemand wil spre-
ken doe ik dit liever persoonlijk dan via de telefoon 
of via Teams. Dit is meteen een goede overstap naar 
de volgende vraag.

Wat vreet energie?
Het thuiswerken tijdens de coronaperiode. Ik vond 
dat vreselijk. Thuis is thuis en werk is werk. Ik ben 
van mening dat het beter is om dit te scheiden. 
Als ik thuis kwam/kom in ons oude monument, valt 
er altijd een bepaalde rust over mij heen en kan ik 
mij daar volledig ontspannen. Dit gevoel verdween 
toen ik elke dag thuis moest werken. Thuis werd 
werk en werk werd thuis. Buiten een eventueel vol-
gende coronaperiode ga ik dit ook niet meer doen. 
Ik kom gewoon elke dag naar kantoor. Persoonlijk 
contact met al mijn collega’s; ik heb het toen erg 
gemist. Mijn vrouw daarentegen vindt het fantas-
tisch om thuis te kunnen werken. Zij gaat meestal 
maar één keer per week naar haar werk.

Hoe zorg jij ervoor dat jouw energie blijft stromen?
Ik heb het al even genoemd: sporten. Ik doe dit al 
mijn hele leven op vrij frequente basis. Drie tot vier 
keer per week. Ik ben van mening dat lichaam en 
geest één zijn: in een sterk lichaam kun je geeste-
lijk ook meer aan en sta je stabieler in het leven. 
Met een sterke geest kun je de discipline opbouwen 
en onderhouden om je lichaam sterk te houden. 
Buiten de erfelijke factoren die je niet kunt beïn-
vloeden, denk ik dat je je eigen gezondheid op een 
positieve manier beïnvloedt als je regelmatig sport. 
Ik ben nu 65 jaar en heb energie voor tien. Ik ben 
buiten lichamelijke vermoeidheid van het sporten, 
zelden echt moe. Ik besef mij dat dit uiteraard komt 
doordat wij, en de mensen van wie wij houden, ook 
gezond zijn. Als je kinderen of je echtgenoot ernsti-
ge ziektes krijgen, komt er heel iets anders om de 
hoek kijken. Dan loopt je energielevel erg snel naar 
beneden door verdriet en zorg.

OVER  
ENERGIE

Heb jij leuke tips waarmee je je energielevel een 
boost kunt geven?
Doe de dingen waar je goed in bent en ga niet 
‘boven je macht’ werken. Dit houd je niet lang vol. 
Dat vreet energie. Dus zoek een baan waarin je 
plezier hebt.

Als je het op kunt brengen, zoek een sport die je 
leuk vindt. In het begin kost je dat energie, maar 
op de langere duur geeft dit je energie en daarmee 
meer stabiliteit en levensgeluk. 

Hoe duurzaam ben jij/hoe draag je bij aan 
de energie transitie?
Onlangs hebben wij zonnepanelen laten plaatsen op 
het dak van onze schuur. Ons oude huis hebben wij 
tijdens de verbouwingen beter geïsoleerd, waar-
door wij veel minder gas verbruiken. Verder hebben 
wij gekozen voor een hybride auto en scheiden wij 
serieus ons afval. 

Heb jij verborgen krachten?
Dit vind ik een moeilijke vraag, waarvan ik denk 
dat mensen die mij kennen daar beter antwoord op 
kunnen geven. Zelf denk ik dat ik veel discipline heb. 
Dit helpt mij om de zaken in het leven die (repete-
rend) moeten worden uitgevoerd zonder klagen te 
doen. Dit heeft mij veel geholpen in o.a. de ver-
bouwing van ons huis, waarin ik heel veel zelf heb 
gedaan. 
 
Waar moet de OR het komende jaar zijn energie 
op richten?
Ik moet eerlijk zeggen dat ik nooit echt bezig ben met 
hetgeen de OR uitvoert. Ik weet dat ze een missie, 
een visie, ambitie en diverse speerpunten hebben. 
Als ik iets zou moeten noemen wanneer ik hun 
speerpunten lees, zou ik zeggen: aandacht houden 
voor een fijne en inspirerende werk omgeving, met 
waardering voor eenieder zijn kennis en kunde. 
Dit vind ik bij de DCMR en mede daarom doe ik mijn 
werk nog steeds met plezier.

Huib is Buitenge
woon Opsporings 
ambtenaar bij de 
afdeling Toezicht 
en Handhaving

met  
Huib van Dijk
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Wat geeft je energie?
Harmonie en waardering. Complimentjes van colle-
ga’s en bezoekers doen mij heel goed. Ook krijg ik 
veel energie van mijn hobby: Egyptisch buikdansen. 
Voorheen trad ik regelmatig op. Hieraan bewaar ik 
goede herinneringen. Vooral kinderen zijn een dank-
baar publiek. Zo is mij ooit gevraagd of ik met een 
vliegend tapijt was gekomen. Dan smelt je hart toch?! 
Buikdansen is en blijft mijn passie. Hierin kan ik 
mijzelf volledig verliezen.

Van het in de natuur zijn en wandelen laad ik even-
eens op. Ik heb een wandelcoach waarmee ik zo nu 
en dan op pad ga. Het wandelen en de gesprekken 
doen mij goed. Zo fijn dat dit allemaal mogelijk is bij 
de DCMR. Ik realiseer mij elke dag weer hoe dank-
baar ik hiervoor ben. Lezen doe ik ook graag. Het 
laatste boek dat ik heb gelezen is Shantaram van 
Gregory David Roberts. Een aanrader. Het boek kost 
€ 59 in de winkel. Bij Het Goed betaalde ik er € 3,50 
voor. Hier word ik blij van!
 
Wat vreet energie?
Disharmonie, mensen die liegen, onrecht, onenig-
heid, onbeleefdheid en respectloosheid. Ieder mens 
is voor mij van evenveel waarde. Ik voel liefde voor 
alles dat leeft.

Hoe zorg jij ervoor dat jouw energie blijft stromen?
Door te blijven lachen en mijn humor te bewaren. 
Vooral op het werk geeft mij dit een boost. Op tijd 
mijn rust nemen door te mediteren, gezond te eten 
en twee keer per jaar op vakantie te gaan naar 
Turkije. Ik houd zo van deze cultuur en de mensen 
die er wonen. Dat is voor mij echt thuiskomen.

Heb jij leuke tips waarmee je je energielevel een 
boost kunt geven?
Vooral bij jezelf blijven. Volg je intuïtie, dan blijf je in 
je kracht. Meditatie voor het slapen gaan doet mij 
ook goed, net als de verse gemberthee die ik iedere 
avond zet. Bij het programma ‘Reizen Waes’ heb 
ik gezien dat sommige mensen in India hun dag 
beginnen met lachyoga, misschien een idee?

Hoe duurzaam ben jij/hoe draag je bij aan 
de energie transitie? 
Ik probeer niet langer dan 5 minuten te douchen. 
Ik heb een zandloper in de douche hangen die mij 
hierbij helpt. Dit lukt helaas niet altijd. Soms moet 
ik hem twee keer omdraaien. De CV staat 1,5 graad 
lager. Dit houdt in dat ik, met mijn luipaarddeken-
tje over mijn knieën, op mijn paarsfluwelen chaise 
longue zit. Maar, ik heb dit er graag voor over! Mijn 
huis ligt vol oosterse kleden en kussens en er bran-
den overal kaarsen. Dit straalt warmte uit. Verder 
houd ik erg van vintagekleding en kom ik regelma-
tig in de kringloop.

Heb jij verborgen krachten?
Door mijn hoogsensitiviteit voel ik veel dingen aan 
en ben ik erg spiritueel ingesteld. Hierdoor weet 
ik precies hoe ik met mensen moet omgaan en er 
voor ze kan zijn. 

Waar moet de OR het komende jaar zijn energie op 
richten?
Aan het welzijn en het werkgeluk van de medewer-
kers. Dit staat bij mij te allen tijde voorop. Ik ben blij 
dat de OR zich hiervoor inzet, en dat doen zij goed.

Verder ben ik trots op de DCMR en vind ik het fijn 
dat ik voor zo’n mooie organisatie mag werken.

OVER  
ENERGIE

Marian is facilitair  
medewerker bij  

de afdeling  
Bedrijfsvoering

met  
Marian de  

Koning



12   |  OR jaarverslag 2022

1
DE TAKEN,
BEVOEGDHEDEN
EN RECHTEN VAN DE  
ONDERNEMINGS RAAD 

DE TAKEN,
BEVOEGDHEDEN
EN RECHTEN VAN DE  
ONDERNEMINGS RAAD 

Taken
De OR van de DCMR overlegt namens de medewer-
kers met de directie over een groot aantal zaken dat 
belangrijk is voor de medewerkers en de organisa-
tie. De OR bereidt zich inhoudelijk en strategisch 
voor op wat komen gaat en probeert zoveel moge-
lijk vanaf het begin bij de (beleids-)ontwikkelingen 
betrokken te zijn en inbreng te hebben. De OR 
onderhoudt de relatie met de achterban en het 
management.

Bevoegdheden
Om dat te kunnen doen, heeft de OR een aantal 
bevoegdheden. Die zijn vastgelegd in de Wet op de 
ondernemingsraden (WOR). Het adviesrecht (artikel 
25) en het instemmingsrecht (artikel 27) zijn hiervan 
de belangrijkste.

Adviesrecht
Zo moet de directie advies vragen aan de OR over 
ingrijpende economische en organisatorische be-
sluiten. Bijvoorbeeld bij een fusie of reorganisatie of 
bij belangrijke investeringen.

Instemmingsrecht
Instemming van de OR is noodzakelijk wanneer de 
directie plannen heeft op het gebied van sociaal 
beleid of arbeids omstandigheden. Zo heeft de OR 
instemmings recht bij regelingen rond rooster vrije 
dagen, vakantie, veiligheid en gezond heid van werk-
nemers en functie waardering.

Recht op informatie
Minstens twee keer per jaar geeft de directie 
informatie over de werkzaam heden en de resul-
taten van de DCMR (bijvoorbeeld bij het uitkomen 
van het jaar verslag of de jaar rekening), de toekomst -
verwachtingen, informatie over voorge nomen 
besluiten die advies- of instemmings  plichtig zijn en 
informatie over het sociaal beleid. Samengevat moet 
de directie, als de OR daarom vraagt, de informatie 
verstrekken die de OR en zijn dossier- of project-
groepen redelijkerwijs nodig hebben voor de vervul-
ling van hun taken.

13OR jaarverslag 2021  |
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OR-vergaderingen
De OR vergadert eens in de acht weken, meestal op 
de dinsdagochtend.

Tijdens de OR-vergadering bespreken we zaken die 
de OR-leden aandragen of die vanuit de organisatie 
naar voren komen. OR-leden die een dossier onder 
hun hoede hebben of zitting hebben in een van de 
OR-projectgroepen, koppelen terug over de voort-
gang van lopende zaken. Verder behandelen we 
stukken die de OR ter informatie, ter advies of ter 
instemming heeft ontvangen. In voorbereiding op 
de definitieve besluitvorming bepaalt de OR in de 
OR-vergadering zijn standpunt.

Tijdens deze vergaderingen kunnen de DCMR-me-
dewerkers gebruikmaken van het spreekrecht, om 
onderwerpen die zij belangrijk vinden onder de aan-
dacht te brengen van de OR.

Overlegvergaderingen
De OR vergadert eens in de acht weken met onze 
directeur Rosita Thé. De directiesecretaris en het 
bureauhoofd HR, of zijn plaatsvervanger, zijn hierbij 
aanwezig. De overlegvergadering volgt meestal vier 
weken na de OR-vergadering. 

Tijdens de overlegvergadering behandelen de OR en 
directie alle zaken waarvoor advies of instemming van 
de OR noodzakelijk is en vindt formele besluitvorming 
hierover plaats. Ook informeren de directie en de OR 
elkaar, zowel formeel als informeel, over allerlei 
zaken die binnen de organisatie aan de orde zijn. 

In het afgelopen jaar vonden zes reguliere OR- verga de-
ringen plaats en zes overlegvergaderingen. De ver-
slagen van deze vergaderingen vind je op intranet.

De OR heeft een vergadercyclus van acht weken. 
Eén keer in de acht weken vindt een OR-vergade-
ring plaats, één keer in de acht weken een overleg-
vergadering met de directie. Tussen beide vergade-
ringen zitten vier weken.

De OR werkt met dossier- en projectgroepen. 
De OR is van mening dat projectmatig werken 
beter aansluit bij de flexibiliteit die nodig is om 
vraagstukken te behandelen. Met de directie is 
afgesproken dat de OR vanaf het begin bij trajecten /
onderwerpen die spelen, wordt betrokken. Hier-
door kan, wanneer nodig, tussendoor worden mee-
gedacht en zo nodig bijgestuurd. Bovendien blijft de 
snelheid erin en verlopen processen op een orga-
nische manier. Instemming- en advies momenten 
blijven bestaan wanneer dat volgens de WOR van 
toepassing is. 

Wij denken dat het projectmatig werken van de OR 
voor de achterban aantrekkelijker is. Wanneer zij 
een onderwerp interessant vinden, kunnen zij voor 
een korte, overzichtelijke periode, een rol in het 
OR-werk vervullen en iets voor collega’s beteke-
nen. Het levert de achterban ook een kijkje op in 
de OR-keuken. 

Wij hopen op deze manier ook collega’s enthousi-
ast te maken voor een mogelijke toekomstige rol 
als OR-lid.
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DE AMBITIE, MISSIE EN VISIE 
VAN DE ONDERNEMINGSRAAD

AMBITIE

   Actief in verbinding blijven met de  
 achterban en de bestuurder;

   De OR-speerpunten laten aan - 
 sluiten bij de zorgen en wensen van  
 onze achterban;

   De OR-speerpunten inbreng en in  
 het beleid van de DCMR.

MISSIE

  baanbehoud;

  gezondheid;

  waarderen kennis en kunde;

  mensgericht leiderschap;

  communicatie.

De medewerkers in drie jaar aantoonbaar 
gelukkiger maken door aandacht te 
vragen voor:

VISIE

SPEERPUNTEN

   die er alles aan doet om banen te  
 behouden;

   waarvan de directie een heldere koers  
 voor ogen heeft en uitstraalt;

   waar iedereen gelijke kansen heeft;

   waar de medewerker wordt  
 gewaardeerd om zijn/haar inbreng van  
 kennis en vakmanschap;

   waar geautomatiseerde systemen ten  
 dienste staan van de medewerker;

   waar stimuleren, inspireren en verant  
 woordelijkheid geven de grond slag is  
 van de managementfilosofie.

Een gelukkige/blije medewerker is een medewerker die werkzaam is in een organisatie:

  De OR daagt de directie uit om een  
 heldere koers neer te zetten en uit  
 te dragen.

  De OR stimuleert de directie om te  
 komen met voorstellen tot een manier  
 van waarderen op basis van kennis,  
 kunde en vakmanschap.

  Wanneer de organisatie investeert in  
 ICT, dan is (in de advisering) gebruiks - 
 vriendelijkheid voor de OR leidend. 

  Aandacht voor een fijne en inspirerende  
 werkomgeving.

  De OR spart eenmaal per jaar met de  
 directieleden over het stimuleren,  
 inspireren en het geven van verantwoor - 
 delijkheid aan de medewerkers.

  Aansluiten bij de wensen van de achter ban  
 door het halen en brengen van informatie.

In de speerpunten beschrijft de OR zijn prioriteiten. De speerpunten luiden als volgt:
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3
Wij zijn blij met de volgende successen die wij hebben behaald:

• Het was onze ambitie om actief in verbinding te 
zijn met jullie, onze achterban. En dat is gelukt! 
In het afgelopen jaar is de OR doorgegaan met 
de succesvolle OR-koffiemomenten, waarin 
we het contact met jullie hebben aangehaald. 
Onze periodieke koffiemomenten werden druk-
bezocht en we hebben veel input van jullie ge-
kregen over bijvoorbeeld de lastige en strenge 
coronamaatregelen, jullie wensen met betrek-
king tot persoonlijke ontwikkeling, de gevolgen 
van de organisatie-doorontwikkelingen, preven-
tiemogelijkheden met betrekking tot toename 
van de werkdruk en jullie ervaringen met SAP 
en het efficiënter tijdschrijven. Dank daarvoor!

• Onze missie was om het werk geluk van alle 
DCMR’ers te bevor deren. Ook daaraan hebben 
we ons steentje goed kunnen bijdragen door 
actief mee te denken en te adviseren over bijvoor-
beeld de corona maatregelen en het hybride 
werken.

• Een belangrijk speerpunt voor deze OR is vanaf 
het begin baanbehoud en het behouden van de 
grote kennis en kunde van een schat aan goede 
en enthousiaste collega’s. Drie jaar geleden 
was dat door de financieel stabiele situatie van 
de dienst voor de OR een zogenaamd piepdos-
sier, omdat er weinig speelde en er nauwelijks 
risico’s waren. De toenemende vergrijzing en 
pensioneringsgolf was en is bij HR onder de 
aandacht. Met de krappere financiële kaders 
van de afgelopen en komende jaren zal het 
echter dé uitdaging voor de DCMR en de nieuwe 
OR zijn om de grote kennis en kunde binnen de 
DCMR te behouden.

• Een ander speerpunt dat daar direct verband 
mee houdt is waardering. De OR acht het van 
belang dat al onze talenten maximaal worden 
benut en ondersteund en dat ruime ontwikkel-
mogelijkheden worden geboden om zo onze 
expertise binnen boord te houden. 

• Bij ons advies op de afdelingsplannen voor de 
doorontwikkeling van de organisatie hebben we 
er als OR voor gekozen, en zijn ook door onze 
bestuurder Rosita Thé in de gelegenheid ge-
steld, om bij de doorontwikkeling vooraan in de 
ontwikkeltrajecten mee te praten. Het voordeel 
hiervan is dat er vanaf het begin is samenge-
werkt met de organisatie er dus een grote mate 
van invloed is. Nadeel daarvan zou kunnen zijn 
dat er op het einde minder zichtbaar is wat de 
inbreng van de OR is, maar we zien dat onze 
punten worden meegenomen in de stukken. 

• Er zijn weinig ergernissen waar de energie 
zo snel door vervliegt als geautomatiseerde 
systemen die het werk moeilijker in plaats van 
makkelijker maken. Daarom is het altijd al een 
essentiële inbreng vanuit elke OR geweest om 
te hameren op maximale gebruiksvriendelijk-
heid van ondersteunende geautomatiseerde 
systemen. Ook deze OR heeft zich daar weer 
sterk voor gemaakt (een recent voorbeeld waar 
het goed werkt, is de nieuwe Youforce-app waar 
je heel makkelijk de dagen die je hebt thuis-
gewerkt kan melden! Complimenten aan de 
organisatie!).

DE SUCCESSEN  
VAN DEZE  
ONDERNEMINGS RAAD 
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De OR gaf het afgelopen jaar een groot aantal adviezen. De grote gemene deler 
achter deze adviezen is een min of meer ‘vaste’ set van vragen: Wat is het pro-
bleem? Klopt de analyse? Zijn de mensen die het betreft ook gehoord en gaat de 
gekozen oplossing werken? Daarbij staat bij ons het belang van de medewerkers 
die het betreft voorop. De medewerkers zijn het kapitaal van onze organisatie. 
Niet alleen praten over mensen, maar ook met de mensen.
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Wat geeft je energie?
De belangrijkste vraag in de energietransitie gaat 
over de brandstof voor hen die de schouders eronder 
zetten. Als zaken soepel lopen, met een prettige, 
progressieve, oplossingsgerichte samenwerking en 
de juiste middelen, dan raak ik in een flow. Dan moet 
ik mijzelf zelfs afremmen. Of de goede afloop van 
een zware opgave: na afloop van de Harlingen-Ter-
schelling roeirace brandt aan de overkant een 
kaarsje.

Wat vreet energie?
Eraan moeten sleuren, het overzicht verliezen en 
worden gedwongen om op een verkeerde manier te 
werken. Iets invullen of schrijven wat niemand leest 
of telkens hetzelfde meten. Het kost alleen maar 
tijd en geld. Ik voetbal niet met een blok, speel 
niet op een valse piano en loop geen marathon op 
klompen.

Hoe zorg jij ervoor dat jouw energie blijft stromen?
Energielek? Eerst om de tafel en een oplossing 
bedenken hoe het werk slimmer kan worden inge-
richt. Daarna pas verder. Te veel administratie? Kan 
het ook anders of hoe maken we het leuk. Eerst de 
structuur, daarna de uitvoering. 

Of op een ander vlak: laatst kreeg ik een compli-
ment: ‘Huib; als ik je zie word ik vrolijk!’ Hoe lastig 
je eigen situatie ook is en hoe weinig reden tot 
lachen je ook hebt, de blijdschap die je geeft, krijg 
je terug.

Heb jij leuke tips waarmee je je energielevel een 
boost kunt geven?
Verleg je focus naar waar je invloed op hebt en wat 
goed gaat. Grote problemen worden dan behapbaar. 
Door bijvoorbeeld na te denken over het slimmer 
inrichten van je werk, doe je iets waar je invloed op 
hebt en waar je snel resultaat van ziet. Bovendien 
creëer je een leuke nieuwe uitdaging.

Hoe duurzaam ben jij/hoe draag je bij aan 
de energie transitie?
Als projectleider trok ik het project om de ener-
gievoorschriften in de vergunning te actualiseren. 
Hierdoor kunnen bedrijven zuiniger met energie 
omgaan en wordt het gebruik van schone ener-
gie gestimuleerd. Mijn persoonlijke invloed op de 
energietransitie acht ik buitengewoon klein. Het ligt 
op het bord van de wereldleiders. Het is leuk voor 
een boeiende discussie tijdens de borrel. Veel meer 
invloed heb ik op het energie besparen: kachel een 
tandje lager, koud douchen (energieboost!) en op 
een warme manier anderen voorlichten.

OVER  
ENERGIE

Huibert is Project
leider Omgevings

vergunningen 
bij de afdeling 

Reguleren Advies 
en Omgeving

met  
Huibert de 

Vries

Heb jij verborgen krachten?
Ongetwijfeld! Ik zie ernaar uit om ze te ontdekken! 
Ik ben nog maar 45.
 
Waar moet de OR het komende jaar zijn energie 
op richten?
Het behouden van medewerkers voor de organisatie. 
Veel functies bij DCMR vergen kennis en vaardighe-
den, zoals bij een wetenschapper of topsporter. Als 
er te veel medewerkers na 3-4 jaar weer vertrekken, 
verliest een organisatie kapitaal. Een succesvolle 
wervingscampagne mag bovendien niet slechts ‘een 
dweilen met de kraan open zijn’. Een moeilijke opga-
ve, want de maatschappelijke tendens van een carri-
èreswitch is nu eenmaal zoiets als: ‘vandaag eten we 
aardappelen, morgen pasta’. Mede in verband met 
het bovenstaande: de juiste man/vrouw op de juiste 
plaats. Zet in op competenties, talenten, kennis en 
ervaring.
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Wat geeft je energie?
Eigenlijk geeft alles wat ik leuk vind mij energie. 
Dat wordt een beetje te veel om op te noemen, want 
anders heb je alleen al voor dit interview een heel 
boek werk nodig. Daarom pik ik er drie dingen uit. 
Als collega’s dan nog nieuwsgierig zijn naar alle 
andere dingen, dan kunnen ze mij dat persoonlijk 
vragen. 

Het eerste wat in mij opkomt is koken. Ik kan ervan 
genieten om lekker een dagje in de keuken te staan 
en te werken aan een mooi stuk zalm, lamsbout of 
bijvoorbeeld een lekkere stoofpot. Via koken kun 
je ook in aanraking komen met de geschiedenis, 
want ik zoek nog weleens historische recepten op. 
Zo heb ik een tijdje geleden een stoofpot gemaakt 
met everzwijn. Het recept dateerde uit de 15e eeuw.
 
Het tweede waar ik energie van krijg is lesgeven 
in statistiek. Ik vind het fijn om mijn kennis en 
kunde in te zetten om anderen vooruit te helpen. 
Studenten komen vaak bij mij als ze het vak statis-
tiek al enkele keren niet hebben gehaald. Dan zie 
je vaak dat statistiek alleen nog maar een bron van 
frustratie is. Dan is het de mooiste beloning toch 
wel dat bijna iedereen met mijn hulp het vak leuk 
is gaan vinden en dat iedereen die bij mij statistiek 
volgt het vak ook haalt. Ik zeg daarom ook altijd: 
‘Kennis deel je niet, kennis vermenigvuldig je.’
 
Mijn derde energiebron is reizen. Het is voor mij 
een manier om nieuwe inzichten op te doen, mooie 
en minder mooie dingen te zien en om een breed 
referentiekader te ontwikkelen door nieuwe cultu-
ren en talen te leren kennen. Bovendien plaatst het 

reizen het dagelijks leven in een nieuw perspectief. 
Confucius heeft het mooi verwoord: ‘Het is beter 
om een mijl te reizen dan om duizend boeken te 
lezen.’

Wat vreet energie?
Bij mij zijn er eigenlijk niet echt dingen die energie 
vreten, maar misschien is dat omdat ik weet hoe 
ik hiermee moet omgaan. Wat mij wel veel energie 
zou kosten is het hebben van een negatieve mind-
set. Maar aangezien ik een chronisch optimist ben, 
ben ik er optimistisch over dat dat niet zo snel zal 
gebeuren.

Hoe zorg jij ervoor dat jouw energie blijft 
stromen?
Dat heeft te maken met de positieve mindset en 
een constante behoefte om dingen te leren. Ik wil 
mezelf altijd blijven ontwikkelen en dingen blijven 
leren. Daar krijg ik nieuwe energie van. Het is een 
beetje als fietsen. Je moet blijven bewegen om je 
balans te houden. Dat betekent overigens niet dat 
je niet af en toe even op een bankje kunt gaan zitten 
om je te verwonderen over de omgeving. Eigenlijk is 
het blijven verwonderen een grote bron van energie.

Heb jij leuke tips waarmee je je energielevel een 
boost kunt geven?
Ik heb er een paar. Ten eerste helpt het al om posi-
tief te starten. Ik bedenk ’s ochtends altijd dat er die 
dag nog niets is misgegaan. Dan begin je doorgaans 
al met een goed humeur. Overigens is ook weten-
schappelijk aangetoond dat (glim)lachen goed is 
voor de gezondheid.
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Verder kan het ook helpen om nieuwsgierig te zijn. 
Als je altijd op zoek bent naar nieuwe inzichten, 
dan kom je ook vanzelf nieuwe dingen tegen die je 
leuk of interessant vindt, en waar je energie uit kunt 
halen.
 
Als laatste is het leuk en spannend om dingen te 
doen buiten je comfortzone met een Pipi Langkous-
mentaliteit: ‘Ik heb het nog nooit gedaan, dus ik 
denk dat ik het wel kan.’

Hoe duurzaam ben jij/hoe draag je bij aan 
de energie transitie?
Poeh! Dat is een lastige om mezelf daarop te beoor-
delen. Ik denk dat ik op sommige punten behoorlijk 
duurzaam ben. Ik neem bijvoorbeeld bijna nooit 
de auto om ergens te komen en doe bij vliegreizen 
altijd CO2-compensatie. Daarnaast gooi ik ook de 
dingen in de goede afvalbak en doe ik jaren met 
mijn kleding en schoenen.
 
Aan de andere kant, bijvoorbeeld met eetgewoonten 
ben ik iets minder goed voor het milieu. Ik ben een 
fervent eter van vlees en vis. Een maaltijd zonder 
is voor mij eigenlijk geen echte maaltijd. Ik sta wel 
open voor dingen als kweekvlees, sprinkhanen als 
voedsel en andere dingen die nog weinig worden 
gegeten. Daarbij maak ik ook gerechten met stuk-
ken vlees die normaal niet gegeten worden, zoals 
kalfswang. Dus, er wordt dan wel minder wegge-
gooid van het dier.
 
Ik denk dat ik mezelf een 7 geef. Ik ben best goed 
bezig, maar er is zeker nog ruimte voor verbetering.

Heb jij verborgen krachten?
Ik denk dat mijn verborgen kracht mijn hyperfocus 
is. Die zien mensen ook niet snel, omdat het even 
duurt voordat ik daar in kom. Maar als ik in een 
hyperfocus kom, dan vergeet ik mijn omgeving en 
kan ik heel lang geconcentreerd bezig zijn. Zo kon 
ik in mijn studietijd met gemak 13 uur achter elkaar 
geconcentreerd leren en moest ik eraan herin-
nerd worden dat ik ook nog moest eten en drinken. 
Eigenlijk is elke kracht ook een valkuil. Het gaat er 
vooral om dat je ermee kunt omgaan. De kunst is 
om iedereen in zijn/haar kracht te zetten.

Een vriend van mij heeft ook weleens gezegd dat 
mijn kracht zit in dat ik met iedereen kan praten 
zonder een oordeel te hebben. Dat klopt ook wel, 
en dat heeft tot hele leuke gesprekken geleid met 
directeuren, junks en gedetineerden. Van iedereen 
kun je wel wat leren, dus elk mens heeft iets moois 
toe te voegen.
 
Waar moet de OR het komende jaar zijn energie 
op richten?
Ik denk dat het belangrijkste is dat iedereen zich 
prettig voelt in een organisatie en dus met een posi-
tieve energie aan het werk kan gaan. Als je dat kunt 
bereiken en vasthouden ben je al een heel eind. 
Verder is een organisatie natuurlijk nooit af, dus je 
moet alert zijn op nieuwe ontwikkelingen en kijken 
waar je nog verbeterslagen kunt maken, waarbij je 
altijd weer in het oog houdt dat een organisatie er is 
voor de mensen, en niet andersom.
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4
DOSSIER RI&E, BEDRIJFSARTS, ARBO EN PREVENTIE

RI&E en jaarplan
Samen met de preventiemedewerker van de 
DCMR bespreekt de dossiergroep periodiek 
de (bijgewerkte) RI&E en het jaarplan voor het 
komende jaar. Een belangrijke maatregel in het 
jaarplan RI&E voor de inspecteurs van de teams 
Provincie is het volgen van een cursus voor het 
veilig betreden van tankdaken. Deze cursus vond in 
2022 plaats. In 2023 wordt de cursus voor het veilig 
betreden van tankdaken opnieuw gegeven, maar nu 
intern door de DCMR voor haar eigen medewerkers.

A&O-catalogus
De dossiergroep werkte samen met de 
preventiemedewerker van de DCMR mee aan de 
ontwikkeling van de A&O-catalogus. Deze catalogus 
is bedoeld voor medewerkers van de buitendienst 
van de RUD’s en de Provincies. Uiteindelijk werd het 
document zo omvangrijk dat het een onhandzaam 
document voor de buitendienstmedewerkers 
dreigde te worden. Op ons advies wordt nu gewerkt 
aan een universeel document dat geschikt is voor 
alle buitendienstmedewerkers in Nederland over 
hoe te handelen in potentieel gevaarlijke situaties.

Lichamelijk en geestelijk welzijn
De dossiergroep sprak in 2022 met de bedrijfsarts 
en de bedrijfsmaatschappelijk werker, om na 
te gaan hoe het in 2022 was gesteld met de 
lichamelijke en geestelijke gezondheid van de 
medewerkers van de DCMR. De gegevens zijn na te 
lezen in het sociaal jaarverslag.

Vitaliteit – ter verhoging van het werkgeluk
De dossiergroep voert regelmatig overleg met de 
vitaliteitscoach van de DCMR over de maatregelen 
die de organisatie aanreikt om het lichamelijke 
en geestelijk welzijn van de medewerkers te 
verbeteren. De medewerkers kunnen onder 
andere webinars volgen om vitaal te blijven 
tijdens het hybride werken. Ook worden er in 2023 
stoelmassages tegen een geringe vergoeding 
aangeboden. Vragen over vitaliteit kunnen worden 
gesteld aan de vitaliteitscoach van de DCMR, maar 
ook aan de dossiergroep.

Medewerkersonderzoek (MO)
Mede op aandringen van de OR voerde de DCMR 
in 2019 een Medewerkersonderzoek (MO) uit. Dit 
leidde tot diverse verbeteracties. De insteek was 
om dit onderzoek om de paar jaar te herhalen. 

In het voorjaar van 2022 is een nieuw MO 
uitgevoerd. Uit de evaluatie van het eerder 
uitgevoerde MO bleek dat er behoefte is aan 
een continu meetinstrument dat meer rekening 
houdt met de snel veranderende wereld en de 
doorontwikkeling van de DCMR. Het nieuwe MO 
heeft dan ook een andere vorm en is meer gericht 
op continue meting en verbetering en heeft een 
looptijd van drie jaar. De afspraak is dat het 
onderzoek jaarlijks wordt herhaald zodat door 
middel van continue feedback blijvend gewerkt 
kan worden aan verbeteringen. Een projectgroep 
bestaande uit diverse medewerkers van alle 
afdelingen van de organisatie en de OR bewaakt het 
proces.

Opvolging van de uit het MO naar voren gekomen 
verbeterpunten is een belangrijk aandachtspunt. 
Binnen teams zijn de medewerkers hierover 
met elkaar in gesprek gegaan, zijn actiepunten 
benoemd en zijn afspraken gemaakt over de 
borging daarvan. Ook de directie heeft zich als 
team gebogen over twee specifieke verbeterpunten, 
namelijk ‘Communicatie’ en ‘Visie en doelen’. 

Het MO krijgt in 2023 een vervolg waarbij, naast 
het jaarlijks terugkerende (basis)onderzoek, ook 
andere methoden worden ingezet, zoals modules 
gericht op de monitoring van instroom en vertrek 
van medewerkers. Omdat werkdruk als een van 
de belangrijkste knelpunten uit het MO naar voren 
kwam, heeft de OR verzocht hier extra aandacht 
aan te besteden. Ook in een halfjaarlijks overleg 
tussen OR en directie was dit onderwerp van 
gesprek.  

BEHANDELDE  
ONDERWERPEN PER 
DOSSIER EN  
PROJECTGROEP
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Hybride werken
De OR (Ondernemingsraad) is betrokken bij 
verschillende werkgroepen die zich bezighouden 
met de implementatie van hybride werken binnen 
de organisatie. Het doel van de OR is om ervoor 
te zorgen dat de belangen van de medewerkers 
worden behartigd bij het nemen van beslissingen 
en besluiten over de uitvoering van het hybride 
werken. De OR is vertegenwoordigd in de 
stuurgroep, medewerkersgroep en groep met 
teammanagers en werkt samen met hen om te 
bepalen welke maatregelen en uitvoering nodig 
zijn om het hybride werken op de juiste manier te 
implementeren binnen de DCMR-organisatie. De 
OR zorgt ervoor dat de input van de medewerkers 
wordt meegenomen in de verschillende 
werkgroepen.

De OR wacht nog op de uitwerking van het hybride 
werken zoals dit is vastgelegd in de laatste CAO-
onderhandelingen. Zodra dit is afgerond, zullen de 
regelingen van de DCMR hierop worden aangepast. 
De OR zal op de eerder genoemde punten inspreken 
en waar nodig bijsturen om tot een juist en breed 
gedragen hybride werkvorm te komen. 

Het afgelopen jaar heeft de OR zich ingezet voor 
betere communicatie over hybride werken, om de 
onduidelijkheid rondom de invulling van het hybride 
werken te voorkomen.

DOSSIER HYBRIDE WERKEN/
HUISVESTING

PROJECTGROEP PR/
VERKIEZINGSCOMMISSIE

Introductiebijeenkomsten nieuwe medewerkers
In het najaar van 2022 werd het onboarding-
programma van de DCMR weer opgepakt en de 
OR erbij betrokken. Aan het begin van iedere 
maand spreekt de ambtelijk secretaris of een 
OR-lid, met nieuwe collega’s over de rol en taken 
van de ondernemingsraad. Er vonden in 2022 drie 
bijeenkomsten plaats waarvan de OR onderdeel 
uitmaakte.

OR-jaarverslag 
De dossiergroep zorgt voor de totstandkoming 
van het OR-jaarverslag en de communicatie 
hieromheen. Interviews met collega’s werden 
afgenomen en een vlog gemaakt. In 2021 was het 
thema Werkgeluk.

Op de koffie met de OR
Mede ingegeven door de coronapandemie startte 
de OR met digitale koffiemomenten. De bedoeling 
van deze koffiemomenten is om regelmatig in 
gesprek te gaan met onze collega’s. De ene keer 
met een thema, de andere keer zonder. Ook in 
2022 ging de OR hiermee door. Er vonden vijf 
koffiemomenten plaats. Er werd gesproken over 
thema’s als coronamaatregelen, persoonlijke 
ontwikkeling, de organisatieontwikkeling bij RAEO 
en financiële ontwikkelingen. De OR organiseerde 
één koffiemoment waarbij het onderwerp ‘Vrij’ was.
Vitaliteit – ter verhoging van het werkgeluk

OR-verkiezingen 23 mei 2023
In het najaar van 2022 ging de PR-projectgroep 
op in de verkiezingscommissie. De 
verkiezingscommissie organiseert voor de OR 
de verkiezingen voor de ondernemingsraad. 
De lijsttrekkers van de vier lijsten die met de 
OR-verkiezingen meedoen sloten aan bij de PR-
projectgroep.

DOSSIER PERSONEELSBELEID

Het afgelopen jaar is met veel energie gewerkt aan 
onderwerpen binnen het dossier Personeelsbeleid. 
Zowel strategische als tactische onderwerpen 
kwamen aan bod. In dit hoofdstuk vinden jullie de 
meest in het oog springende onderwerpen en de 
aandacht die de OR daaraan besteedde.

Organisatieontwikkeling RAenO
In samenspraak met de dossierhouder organisatie 
is geadviseerd op de adviesvraag over de door-
ontwikkeling bij de afdeling RAenO. Met de directie 
is nadrukkelijk besproken dat er aandacht dient te 
worden gegeven aan de onderwerpen Werkdruk, 
Span of controle, Communicatie en Account-
management.

In het bijzonder is aandacht gevraagd voor de hoge 
werkdruk binnen Procesondersteuning en WABO-
regisseurs, ter voorkoming van verzuim door 
psychosociale arbeidsbelasting (PSA). Hiervoor zijn 
met de directie verbeteracties afgesproken.

Bouwsteen ‘Persoonlijke ontwikkeling’
Persoonlijke ontwikkeling komt tot zijn recht als 
je medewerkers aanspreekt op hun talenten. Hoe 
meer een medewerker zijn of haar kwaliteiten 
kan inzitten tijdens het werk, des te groter het 
welgeluk/welbevinden van de medewerker en de 
bijdrage die hij of zij levert aan de organisatie. 
Op het gebied van het onderwerp ‘persoonlijke 
ontwikkeling medewerkers’ is gevraagd om 
aandacht te besteden aan talentontwikkeling in 
plaats van de focus te leggen op competenties.

Regulier is met HR de ontwikkeling van het ontwikke-
lings traject voor managers besproken, waarbij aan-
dacht werd gevraagd voor verbinding tussen de 
management lagen en de relatie met de mede werkers. 

Evaluatie sturing
Naar aanleiding van het OR-advies op de 
Organisatieontwikkeling 2020 is op advies van 
de OR een evaluatie uitgevoerd naar de sturende 
functies. In een eerder advies gaven wij een aantal 

zorgen mee. Door te evalueren wilde de OR zien of 
de doelstellingen zijn behaald en de wensen van de 
OR zijn meegenomen.

COVID-19
De ontwikkeling van het COVID-19-virus is 
nagenoeg tot stilstand gekomen, waardoor afscheid 
kon worden genomen van bestaande restricties in 
de omgang met elkaar en er weer ruimte kwam 
voor onbekommerd werken. Door de OR is aandacht 
gevraagd voor heldere communicatie hierover en 
specifiek over de regeling saldo uren. 

Diverse & Inclusieve DCMR
Het afgelopen jaar is een aanzet gegeven om met 
elkaar te sparren over de wens de DCMR een meer 
inclusieve en diverse organisatie te laten zijn. 
Door onderbezetting en werkdruk is besloten de ont-
wikkeling van dit vraagstuk even stil te zetten tot het 
moment dat er binnen HR voldoende ruimte is 
verkregen. De OR oriënteert zich op dit onderwerp en 
bekijkt hoe dit het komende jaar verder op te pakken.  

Koffiemoment Persoonlijke ontwikkeling
In een goed bezocht koffiemoment is opgehaald 
dat werkdruk in toenemende mate problemen 
oplevert voor individuele medewerkers en ook 
wordt opleidingsdruk ervaren. Werkdruk en 
werkbelasting werken ook door in de privésituatie, 
waardoor medewerkers tegen mentale grenzen 
aanlopen. Daarnaast werden vragen gesteld over 
de toepassing van het Persoonlijk Ontwikkel Budget 
(POB) en de onduidelijkheid in de communicatie 
hierover. Wat medewerkers ook zorgen baart, is het 
verloop onder met name jonge medewerkers. De 
dossiergroep heeft het signaal bij HR neergelegd.  

CAO 2022
Met HR zijn gesprekken gevoerd over de uitvoering 
van afspraken en regelingen binnen de DCMR.

Afgesproken is om DCMRnet te gebruiken om 
heldere informatie te verschaffen over de gemaakte 
afspraken en een FAQ op te nemen.
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Op het sociale vlak: zo veel mogelijk feestjes en an-
dere leuke dingen doen (zolang ik het feestje maar 
niet zelf hoef te geven). Ik word altijd hyper als er 
een leuke avond aankomt. Dat varieert van een 
gewone belborrel, een kerstborrel tot een pubquiz. 
Als ik dan ook nog iets win, dan ben ik echt in mijn 
hum. Verkleden vind ik ook leuk, themaborrels met 
outfit en Halloween zijn echt aan mij besteed.

Daarnaast beweeg ik heel regelmatig, onder andere 
tijdens mijn vaste groepsdansles op dinsdagavond. 
Ik krijg echt een boost als ik de choreografie onder 
de knie heb, dan heb ik het nóg beter naar mijn zin.

Heb jij leuke tips waarmee je je energielevel een 
boost kunt geven?
Doe eens iets nieuws, misschien wel iets dat je al 
heel lang wilde doen, maar waarvoor je altijd een 
excuus had om het te laten. Ik heb me recent opge-
geven als tapper voor de belborrel. De kinderen zijn 
geen goede reden meer om het niet te doen, en na 
17,5 jaar aan de andere kant van de bar te hebben 
gehangen, vond ik het tijd om ook eens wat terug te 
doen. Als dit jaarverslag uitkomt, heb ik inmiddels 
mijn eerste bardienst gedraaid!

Hoe duurzaam ben jij/hoe draag je bij aan 
de energie transitie?
We zijn er heel druk mee. Ons huis is uit ’88 en is 
niet slecht, maar ook niet supergoed geïsoleerd. 
Ik heb toevallig net een offertegesprek gehad over 
bodemisolatie, die we dit jaar willen laten uitvoeren. 
Vorig jaar hebben wij alle kozijnen in huis, behalve 
de dakramen, laten vervangen door kunststof met 
HR+++ glas erin. Geen kleine klus! En ik heb net 
een aanbetaling gedaan voor 11 zonnepanelen op 
ons dak. Half april liggen ze erop. Daarnaast kijk 
ik naar lage temperatuur vloerverwarming en een 
nieuwe zuinige ketel. Misschien een zonneboiler, 
maar die vind ik nog wat lastig in te passen.

Vorig jaar stond de verwarming bij ons al vrij laag: 
19, soms 19,5 graden als we thuis waren en sinds 
najaar vorig jaar is dat nog een graadje lager. Over-
dag staat de thermostaat meestal op 17. Manlief 
heb ik een draadloze, oplaadbare stoelverwarmer 
(soort kleine elektrische deken) cadeau gedaan, 
want die heeft meer moeite om zichzelf warm te 
houden dan ik.

Heb jij verborgen krachten?
Dit is een lastige vraag. Ik ben over het algemeen 
een open boek. Als ik ergens goed in ben, laat ik dat 
meestal wel weten.

Ik was zelf wel erg verbaasd dat ik zo’n moeder-
kloek bleek te zijn toen mijn meiden werden gebo-
ren. Maar echt heel erg. Ik heb zelfs bij mijn jongste 
verlof opgenomen totdat ze zes maanden was. Ik 
had de drang om alleen maar in die babybubbel te 
zitten. Mooi hè, de natuur?! 

Inmiddels zijn het twee leuke pubermeiden van 14 
en 11 en is het maar goed dat ik dit niet aan ze heb 
verteld, want ‘Serieus mam?! Oh my god!’, dit is 
natuurlijk zwáár embarrassing. Dát is nu mijn ver-
borgen kracht denk ik: zonder dat ik het zelf weet 
blijk ik zomaar ineens iets beschamends te doen. 
Dansen of zingen in de supermarkt, hardop zeggen 
wat ik denk, of gewoon… aanwezig zijn. En stiekem 
vind ik dat alleen maar leuk.
 
Waar moet de OR het komende jaar zijn energie 
op richten?
Moeilijke vraag. Jullie doen het in mijn ogen al heel 
goed. Ik zal het dicht bij mijzelf houden. Als er uit 
mijn verhaal één ding belangrijk blijkt te zijn voor 
mijn persoonlijke energiebalans, dan is het wel het 
sociale aspect van werken. Als de OR ervoor kan zor-
gen dat dit deel mag blijven uitmaken van het werken 
bij DCMR, dan denk ik dat dit niet alleen voor mij, 
maar ook voor vele collega’s positief zal uitpakken 
voor hun energie.

OVER  
ENERGIE

Sabine is BI 
Frontend 

Developer bij 
de afdeling 

Bedrijfsvoering

met  
Sabine  
Obbens

Wat geeft je energie?
Voor het werk geldt dat ik graag constructief bezig 
ben. Werken aan de goede dingen. Hebben mijn 
collega’s iets aan het Power BI-rapport dat ik nu 
maak? Worden ze hier blij van? Dat is waar ik het 
voor doe. Ik ga ook goed op welgemeende compli-
menten en probeer dit ook terug te geven wanneer 
ik ergens zelf blij van word.

Daarnaast houd ik erg van sociale contacten, zowel 
privé als op het werk. En aangezien je zeker een 
derde van je dag aan het werk bent, zijn de sociale 
contacten met collega’s erg belangrijk. In ieder 
geval voor mij. Dit miste ik enorm in de eerste paar 
coronamaanden. Gek genoeg wende het ook wel 
weer en heeft het kluizenaarschap ook zo zijn char-
mes. Maar, ik denk dat ik nog nooit zoveel gevideo-
beld, gechat en gewhatsappt heb als toen.

Wat vreet energie?
Ik kan heel slecht tegen gekonkel en haantjesgedrag. 
Onechtheid, puur je eigen gewin of ambities nastre-
ven, ik snap daar helemaal niets van. Ik doorzie het 
dan ook niet, misschien omdat het zo ver van me af 
staat. Daarnaast vind ik het ook ontzettend storend 
als mensen mooie sier gaan maken met iets waar 
vooral anderen heel hard aan gewerkt hebben. 
Tot slot heb ik een hekel aan geneuzel en getreuzel. 
De vaart moet er wel een beetje in blijven.

Hoe zorg jij ervoor dat jouw energie blijft stromen?
Op het werkvlak: blijven werken aan dingen beter 
en mooier maken voor collega’s. Het liefst willen 
we de vraag vóór zijn en de BI-rapporten zo intuïtief 
mogelijk maken.
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OVER  
ENERGIE

Emre is 
vakspecialist lucht 

bij de afdeling 
Reguleren, Advies 

en Omgeving

met  
Emre  

Ozdemir

Wat geeft je energie?
Wat echt energie geeft zijn de collega’s van de 
DCMR. En dan heb ik het niet alleen over directe 
collega’s binnen mijn team, maar bijvoorbeeld ook 
van FIP en Support-ICT. Eigenlijk kan je met ieder-
een wel een leuk gesprek aanknopen, hoe verschil-
lend we ook van elkaar zijn. Zeker in de waan van 
de dag besef je hoe belangrijk de gesprekken over 
koetjes en kalfjes zijn voor je werkgeluk. Dat zou 
ik ook als tip willen meegeven: hoe druk je het ook 
hebt, behoudt dit soort contacten met je collega’s. 
Bijvoorbeeld door samen te gaan wandelen of el-
kaar op te zoeken bij de koffiecorner. Zulke momen-
ten zorgen er namelijk voor dat je weer even uit de 
hectiek stapt, waardoor je weer fris aan het werk 
kunt gaan.

Wat ook erg leuk is, zijn de sociale activiteiten die 
regelmatig georganiseerd worden door de dienst. 
Van belborrels en zaalvoetbal tot karaoke. Voor elk 
wat wils. Zelf neem ik deel aan het zaalvoetbalteam 
van de DCMR. Naast dat het zaalvoetballen heel 
leuk is, leer je op deze manier je collega’s ook in 
een andere setting kennen.

Wat vreet energie?
Ik denk dat dit een gemene deler is onder veel 
collega’s: bureaucratie. Bijvoorbeeld de vele pro-
cedures die je moet doorlopen en documenten die 
je moet opleveren om een offerte de deur uit te 
krijgen. Daar word je soms moedeloos van. Ik merk 
wel dat er binnen de dienst hier langzaamaan ver-
andering in komt. Zo zijn de vele tijdschrijfnummers 
dit jaar sterk gereduceerd, waardoor je minder tijd 
kwijt bent voor je urenverantwoording. 

Wat ook energie vreet zijn onduidelijke werkafspra-
ken en het (te veel) afbakenen van je werkzaamhe-
den binnen een werkgroep. Dit lijkt een contradictie 
in eerste oogpunt. Het is enerzijds prettig om te 
weten wie waar verantwoordelijk voor is, maar voor 
het succesvol afronden van bijvoorbeeld een project 
is input van alle betrokkenen belangrijk. Het is denk 
ik goed als wij onszelf niet limiteren tot de experti-
ses die we bezitten, maar ook actief blijven mee-
denken en input leveren in het geheel.

Hoe zorg jij ervoor dat jouw energie blijft 
stromen?
Door voldoende rustmomenten in te plannen. Soms 
heb je van die perioden dat het even tegenzit op 
je werk. Het loopt allemaal eventjes minder goed 
dan je had gehoopt. Dan is het belangrijk dat je kan 
uitkijken naar leuke activiteiten, waar je even je 
gedachten kunt uitzetten. Voor mij is het belangrijk 
dat hier continuïteit inzit. Zo maak ik met mijzelf de 
afspraak dat ik op de vrijdagavonden blijf voetbal-
len, ongeacht hoe de werkweek is verlopen.

Heb jij leuke tips waarmee je je energielevel een 
boost kunt geven?
Door vaker complimenten te geven aan je collega’s. 
Het mooie hiervan is, is dat het een win-winsituatie 
is. Je collega wordt er gelukkiger van en jij ook!
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Hoe duurzaam ben jij/hoe draag je bij aan 
de energie transitie?
Sinds ik bij de DCMR werk, ben ik meer bewust van 
de negatieve invloed die wij hebben op het milieu. Ik 
heb dan ook mijn gedrag aangepast: zo koop ik veel 
minder spullen en probeer ik meer te hergebruiken. 
Bijvoorbeeld door het repareren van een gescheur-
de broek in plaats van een nieuwe te kopen. Ook de 
fors hogere gasprijs heeft natuurlijk invloed gehad 
op het energiegebruik bij mij thuis.

Heb jij verborgen krachten?
Ik hoor wel eens van collega’s dat ik veel rust 
uitstraal. Of dit een kracht is weet ik niet, daarvoor 
moet je denk ik bij mijn collega’s zijn. Hahaha. 

Waar moet de OR het komende jaar zijn energie 
op richten?
Op (het behoud van) werkgeluk. Door de krappe 
arbeidsmarkt en de grote opgaven die ons te wach-
ten staan is het onvermijdelijk dat de werkdruk zal 
oplopen. Het is belangrijk dat ook onder die om-
standigheden werkgeluk centraal blijft staan. 
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In 2022 bereidde de dossier/projectgroep 
Organisatieontwikkeling vier adviezen voor de OR 
voor: 

Herpositionering communicatie
Begin januari 2022 bracht de OR advies uit over 
herpositionering van bureau communicatie. De 
OR kon zich vinden in het voorstel om het team 
communicatie zelfstandig te laten functioneren 
binnen de afdeling bedrijfsvoering en het team 
te laten aansturen door een eigen teammanager 
communicatie.
De OR gaf de volgende aandachtspunten mee:

• De medewerkers zijn het kapitaal van onze 
organisatie. Zij zijn degenen die dagelijks 
werken aan een schone, gezonde en veilige 
leefomgeving. Wij vinden het belangrijk dat 
communicatie ook vanuit de medewerker naar 
communicatie plaatsvindt. 

• Maak de communicatiedoelstellingen smart 
en verbindt ze met wat inhoudelijk van de 
afdelingen wordt gevraagd.

Organisatieontwikkeling RAEO
In juni 2022 werd de OR gevraagd advies uit te 
brengen over het voorlopige besluit van de directie 
om de taken van WABO regie en van juridische 
zaken, met bijbehorende medewerkers en 
teammanager van de juristen, onder te brengen 
bij de Unit Reguleren. Hiermee wil de directie de 
robuustheid van het managementteam binnen 
RAEO waarborgen.

De OR sprak met diverse betrokken collega’s. Ook 
hielden wij een koffiemoment, waarbij het voor de 
medewerkers mogelijk was om inbreng te hebben. 
In zijn advies geeft de OR aan zich te kunnen 
vinden in het voorstel van de directie. Omdat in het 
proces niet alles even goed is verlopen, vroeg de 
OR om extra aandacht voor communicatie met de 
betrokken medewerkers over de gemaakte keuzes.

Informatiesystemen (IS) is een verzameling van 
hardware, software, mensen en gegevens die 
samenwerken om de bedrijfsvoering en het beheer 
van een organisatie te ondersteunen. 

De OR leverde dit jaar een signalerende bijdrage 
als het gaat om het gebruik en toepassen van 
deze systemen. Hierbij moet worden gedacht aan 
organisatorische aandacht die nodig is om deze 
systemen op een juiste wijze te laten functioneren.

Mozard
Als dossiergroep waren we als keyuser nauw 
betrokken bij de invoering van Mozard. Een VTH 
softwareplatform dat binnen de DCMR wordt 
gebruikt voor de afhandeling en registratie 
van werkzaamheden binnen de primaire taken 
van de DCMR. Ons hoofddoel hierin was dat er 
voldoende aandacht was voor het werkgeluk en 
gebruiksvriendelijkheid voor de medewerker. 

DOSSIER/PROJECTGROEP 
ORGANISATIEONTWIKKELING

DOSSIER INFORMATIE
SYSTEMEN EN VOOR
ZIENINGEN

DOSSIER FINANCIËN

Organisatieontwikkeling RAEO en Account
De OR ontving begin september de adviesaanvraag 
over het nieuw te vormen team Energietoezicht. 

De OR is voorstander van interne werving en vindt 
het belangrijk dat collega’s daarbij de mogelijkheid 
krijgen om door te groeien en nieuwe kennis op 
te doen. Daardoor lopen we het risico dat ervaren 
toezichthouders vanuit andere teams worden 
overgeplaatst. De beschikbaarheid van ervaren 
toezichthouders in die teams neemt dan af, terwijl 
zij hard nodig zijn om minder ervaren en of nieuw 
collega’s te begeleiden en kennis over te dragen. 

De OR adviseerde daarom om bij interne werving 
en opleiding voor energietoezicht tegelijkertijd een 
begeleidings- of opleidingstraject op te zetten, 
om minder ervaren toezichthouders op een hoger 
niveau te brengen en, indien noodzakelijk, ook een 
parallel wervingstraject op te zetten. Voor de OR-
brief zie deze link.

Dit heeft er in eerste instantie toe geleid dat de 
implementatie van Mozard is uitgesteld om de 
eerder gestelde doelen beter te verwezenlijken in 
een betere opleiding voor het gebruik van Mozard.

SAP
Vanuit het koffiemoment kwamen veel reacties 
over tijdsbesteding en werkbelasting door het 
gebruik van tijdschrijfnummers en het verwerken 
in het SAP-systeem. De OR stelde vragen over de 
werkbelasting en dan met name het tijdschrijven, 
door het gebruik van het financiële systeem SAP. Dit 
heeft geresulteerd in vermindering van het aantal 
tijdschijfnummers. Begin 2023 heeft de OR een 
uitgebreide uitvraag gedaan over de tijdsbesteding 
van tijdschrijven in SAP. De komende periode zal 
hieraan verder invulling worden gegeven.

De dossiergroep Financiën monitort namens de 
OR de financiële balans van de DCMR. Op deze 
manier kan de OR tijdig signaleren of de directie 
op de juiste manier inhaakt op mogelijke financiële 
risico’s. Ook via de aanbestedingskalender worden 
komende grote uitgaven gemonitord. Zo kan de OR 
sneller inspelen op wat er gaat komen.

Financieel jaarverslag
Het financieel jaarverslag wordt jaarlijks door 
de dienst vastgesteld in maart. Hierna wordt het 
besproken met de dossierhouder zodat hierover, 
wanneer nodig, vragen kunnen worden gesteld. 
Het afgelopen jaar gaf het financieel jaarverslag 
2021 geen reden tot bezorgdheid over de financiële 
positie van de DCMR. 

Ontwikkelplan organisatie
Over de financiële paragrafen die onderdeel 
uitmaken van het ontwikkelplan zijn vragen 
gesteld. Onder andere over de financiering van de 
transitie naar een datagedreven organisatie die 
plaatsvindt, en over personele uitbreiding op het 
gebied van informatisering. Het afgelopen jaar is 

een softwaresysteem in gebruik genomen voor 
registratie en afhandeling van werkzaamheden 
binnen de primaire taken van de DCMR. Hierbij is 
de organisatie redelijk binnen het bestedingsbudget 
gebleven. Het komende jaar wordt Office 365 in 
gebruik genomen. Hierbij zal ook weer worden 
gemonitord of de kosten van implementatie binnen 
het gestelde budget blijven. 

Financiële Monitoring
Gedurende het jaar dreigde er een begrotingstekort 
te ontstaan. Onder andere vanwege het hoger 
uitvallen van de kosten van de nieuwe CAO. Het 
niet tijdig schrijven van uren gaf eveneens de 
indruk dat er een tekort aan het ontstaan was. De 
verhoogde kosten van de CAO werken ook door voor 
volgend jaar. Er is door de directie actief gezocht 
naar mogelijkheden om het begrotingstekort dit 
jaar en het komende jaar te verminderen. De OR 
heeft gerichte vragen gesteld over de grote en de 
mogelijke consequenties voor de organisatie en 
het personeel. De OR wil hieraan ook zijn bijdrage 
leveren. Daarom is voor de nieuw te kiezen OR het 
aantal zetels teruggebracht van dertien naar elf.
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BUDGET EN FACILITEITEN

In 2022 is de OR zowel op budgettair gebied als op ureninzet (ruim) binnen 
de gestelde budgetten gebleven. Dit was geen doelstelling maar het komt 
wel goed uit in een tijd waarin alle budgetten onder druk staan.

Ureninzet 
De OR heeft dertien leden en een ambtelijk secretaris. Voor het jaar 2022 
was 2.880 uur beschikbaar voor de leden van de OR en ondersteuning door 
niet OR-leden in werkgroepen, dat is exclusief de ondersteuning door de 
ambtelijk secretaris. We hebben dit jaar uiteindelijk maar 1701 uur nodig 
gehad voor onze werkzaamheden.

In deze zittingsperiode hebben we afscheid genomen van de 
overlegstructuur met commissies waarin vaste leden zaten van buiten 
de OR. De ondersteuning door niet-OR leden wordt nu ingevuld in ad-
hocprojectgroepen die een bepaald onderwerp zoals een advies- of 
instemmingsverzoek behandelen. Dit heeft een aanzienlijke urenbesparing 
opgeleverd. 

Daarbij opgemerkt dat de ureninzet ook afhankelijk is van het aantal 
advies- of instemmingsverzoeken dat de OR behandelt in een jaar.

Bij het invoeren van de nieuwe werkwijze met projectgroepen is als risico 
genoemd een verminderde instroom van potentiele OR-leden maar, met de 
verkiezingen van mei in het vooruitzicht, ziet het ernaar uit dat er minimaal 
achttien kandidaten zijn voor elf zetels. Het risico is dus niet uitgekomen.

Realisatie urenbudget in 2022

OR-leden
Niet OR-leden

Totaal

2.465 
415

Budget 2022

1.692,5
9

Realisatie 2022 Resultaat

2.880 1.701,5    1178,5 uur

772,5 uur
406 uur

Budget en faciliteiten
2022 was het laatste volledige kalenderjaar in de zittingsperiode van deze 
OR. 
Omdat OR-verkiezingen nooit aan het begin of einde van het jaar worden 
gehouden, loopt de budgetperiode niet gelijk aan boekjaren. Het OR-budget 
wordt vastgesteld voor de hele zittingsperiode, waarbij de OR zelf de 
verdeling per jaar mag bepalen. Eventuele overschotten of tekorten worden 
verrekend met een vorig of volgend jaar.
 
Voor de zittingsperiode 2020 tot 2023 is het budget vastgesteld op € 62.636 
en als volgt verdeeld over de zittingsjaren:

€ 37.582       van 2020-2021 = 60% 
€ 12.527       van 2021-2022 = 20%
€ 12.527       van 2022-2023 = 20%

Realisatie financieel budget in het boekjaar 2022

€ 19.181

Overschot 2021

€ 31.709
(€ 12.527 + € 19.181)

Budget 
2022/2023

€ 7.475

Realisatie 2022 Budget 2023 (t/m mei)

€ 24.233

Naar verwachting stevenen wij deze zittingsperiode dus af op een positief 
resultaat ten opzichte van de budgettering. Dit overschot is incidenteel en 
is grotendeels toe te schrijven aan de twee COVID-jaren waarin scholing 
en training van de OR-leden zeer beperkt heeft plaatsgevonden. De 
opleidingsbehoefte is normaal gesproken in het laatste zittingsjaar al laag 
maar dit jaar speelde ook de inhaalslag een rol die we allemaal moesten 
maken na het beëindigen van de COVID-maatregelen.

Opleidingen
In maart volgde het dagelijks bestuur van de OR een tweedaagse training 
‘Managementvaardigheden voor gevorderde Dagelijks Besturen’. 

Begin december hield de OR een evaluatiedag. Tijdens deze bijeenkomst 
werd er teruggekeken op het afgelopen jaar en OR-periode. Tevens werd er 
een blik vooruit geworpen naar de laatste maanden van de huidige OR en de 
komst van de nieuwe OR na de OR-verkiezingen van 23 mei 2023.



COLOFON & CONTACT
Dit jaarverslag is een uitgave van de Ondernemingsraad 
van de DCMR Milieudienst Rijnmond in Schiedam.

Voor verdere informatie kunt u terecht bij de ambtelijk 
secretaris van de ondernemingsraad:
Ondernemingsraad DCMR Milieudienst Rijnmond 
t.a.v. Désirée Hogenelst-Wempe 
OR-kamer, Begane Grond 
Telefoonnummer: (010) 24 68 475 
E-mail: desiree.hogenelst@dcmr.nl of or@dcmr.nl

Aan de tekst van dit jaarverslag kunnen 
geen rechten worden ontleend.


